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Inleiding 
De wereld verandert in rap tempo. Wat vandaag nieuw is volgende week al weer verouderd. We 
leven snel en er wordt veel verwacht van onze inwoners. Meedoen is het codewoord en velen 
kunnen dit ook. Echter voor een grote groep  mensen gaat het te snel en haken zij af. Steeds meer 
mensen vereenzamen, raken de weg kwijt  en dreigen  de binding met onze maatschappij te 
verliezen of hebben die inmiddels al verloren. De uitdaging blijft om ook deze inwoners mee te 
nemen en waar nodig extra aandacht te bieden.  
De economie draait op volle toeren en dat biedt kansen voor mooie plannen op het gebied van 
wonen, werken en welzijn, plannen die we niet te lang moeten laten liggen. Deze plannen maken we 
het liefst samen met onze inwoners,  voeren ze uit  of passen ze aan.  We moeten hierin creatief en 
daadkrachtig zijn en niet te veel vasthouden aan oude gewoonten en werkwijzen. Geef onze 
inwoners vertrouwen en durf de aangedragen ideeën en oplossingen aan. Op die manier kunnen we 
het vertrouwen van onze inwoners in de politiek vergroten en hen uitdagen met ons mee te denken. 
Wij zijn positief over de ruimte die de raad wordt geboden in de voorjaarsnota. De ruimte om extra 
speerpunten aan te brengen of speerpunten te wijzigen. Wij denken dat dit ook nodig is, want het  is 
steeds moeilijker om voor de lange termijn zaken vast te leggen. 
 
Bij een aantal programma onderdelen komen wij met voorstellen voor aanpassingen en/of 
wijzigingen.   
 

Programma 1 Bestuur:  

Onze gemeente wil een transparante en betrouwbare overheid zijn die vitaliteit en veiligheid biedt, 
die inwoners faciliteert en uitdaagt. Als SP juichen we dat zeker toe maar zouden we er ook nog 
verantwoordelijkheid aan willen toevoegen. Verantwoordelijkheid voor de mensen die zich, om wat 
voor een reden dan ook, minder snel of niet kunnen laten uitdagen. De SP is voor het actief 
betrekken van onze inwoners bij de politieke besluitvorming. Hoewel de gemeentelijke 
besluitvorming vaak direct in de samenleving voelbaar is blijkt dit nog niet uit de opkomst tijdens 
onze politieke avonden. Gebrek aan vertrouwen in de politiek en cynisme zien en horen we, als SP, 
vaak terug en het is dan ook zaak voor alle politieke partijen dat onze inwoners weer het vertrouwen 
in de politiek terug krijgen. 
Wij vinden dat de inwoners beter en tijdig geïnformeerd moeten worden over gemeentelijke 
beslissingen over zaken die direct invloed hebben op henzelf en/of leefomgeving. Over dit 
onderwerp hebben we dan ook een motie ingediend. 
 
1.A.1 Stimuleren van actief inwonerschap: De SP is blij dat het coalitieakkoord een verruiming wil 
van het stimuleringbeleid en juicht dat toe! 
Voor het welslagen van initiatieven uit de samenleving is het belangrijk dat de initiatiefnemers niet 
stranden in allerlei regelgeving of bureaucratie, maar geef ze de verantwoordelijkheid en 
vertrouwen. 
 
1.A.2 Burgerbegroting:  Burgerbegroting kan een belangrijke vorm zijn van democratische 
vernieuwing. De SP is voor breed gedragen ideeën, plannen en uitvoering ter verbetering van wijk of 
buurt en daar past dit plan uitstekend in. 
Wij  willen graag een jaar na aanvang van het project een evaluatie om zo te bepalen wat goed 
gaat, wat beter kan en of het zinvol is om verder gaan. 
 
1.B.1 Aanpak ondermijning: de aanpak van ondermijning is ook voor de SP een belangrijk onderdeel 
om de veiligheid van onze gemeente te vergroten. Goede voorlichting, alertheid en  signaleren van 
criminaliteit door inwoners  is belangrijk, maar het moet ook eenvoudig gemeld kunnen worden. 
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Zichtbaarheid van politie en BOA’s  is hierin essentieel, net zo als de toegankelijkheid van de 
politiepost of gemeentehuis waar evt. aangifte gedaan kan worden. 
Wij vragen ons af wat de rol zal zijn van de functionaris, waarvoor nu extra FTE wordt gevraagd. 
 
1.B.2 Woninginbraken/buurtpreventie: de SP is voor een participerende rol van onze inwoners in 
het voorkomen van inbraken en het verbeteren van het leefklimaat in de buurten maar we moeten 
oppassen dat inwoners naast een signalerende taak ook de politiepet gaan opzetten. 
We vinden dat burgerpreventieteams op dusdanige manier opgeleid en gecoacht moeten worden 
dat de veiligheid nooit in het geding komt. 
 
1.B.3 Verbinding tussen zorg en veiligheid: om een beeld te krijgen van mensen die overlast in de 
buurt veroorzaken,vereenzamen, radicaliseren of afglijden in de criminaliteit is belangrijk dat 
buurtbewoners hierin alert zijn, vroegtijdig signaleren en deze problemen laagdrempelig  kunnen 
melden.  
Wij pleiten voor het instellen van een buurtcoördinator die op regelmatige basis spreekuur houdt. 
Hij kan de spil zijn die de contacten onderhoud met politie, BOA’s, gemeente en zorginstanties.  
 
1.C.1 Modernisering van de dienstverlening: digitalisering en e-diensten heeft voor heel veel 
inwoners gemak en laagdrempeligheid gebracht. Echter voor een hele grote groep inwoners is die 
digitalisering een ramp. Zij zoeken persoonlijk contact en willen hulp bij een steeds complexere 
digitale wereld.  
Kan het college ons garanderen dat onze gemeente laagdrempelig bereikbaar is voor deze groep 
mensen en niet bezuinigd op het persoonlijk serviceniveau. 
 

Programma 2 Maatschappij:  
Uitgangspunt is de eigen kracht van inwoners. De SP maakt zich zorgen over de mensen die niet in 
zicht zijn; de mensen die zorg mijden of mensen die inmiddels de binding om welke reden dan ook 
met de maatschappij zijn verloren.  Mensen die niet kunnen omgaan met de steeds sneller 
veranderende maatschappij, mensen die de digitalisering niet meer bij kunnen houden en daardoor 
in de problemen raken, mensen die eenzaam zijn of mensen die leven in armoede. Deze groepen 
moet structureel  aandacht krijgen. De SP is positief over de integrale aanpak van deze zorgvragen 
want onder een zorgvraag liggen vaak veel meer problemen. Graag willen wij over de voortgang en 
resultaten geïnformeerd blijven.  
Wij willen graag van de wethouder weten hoe wij over de voortgang en resultaten geïnformeerd 
blijven? 
 
2.A.1 Van maatwerk naar algemene voorzieningen: De mensen zijn druk en er wordt veel van ze 
gevraagd. Samen werken, samen kinderen opvoeden, mantelzorgen en contacten onderhouden. 
Werknemers moeten langer doorwerken. We zien een steeds grotere diversiteit en individualisering. 
Het wordt voor verenigingen en organisaties almaar moeilijker om vrijwilligers en bestuursleden te 
vinden. Het is goed om daar waar mogelijk inzet van vrijwilligers te ondersteunen, maar dit brengt 
wel risico’s met zich mee. Vrijwillig is vrijwillig maar niet vrijblijvend.  
Hoe voorkomen we dat vrijwilligers overvraagd worden? 
    
2.A.2 Uitbreiding voor- en vroegschoolse educatie: Als SP fractie ondersteunen wij de voor- en 
vroegschoolse aanpak. Taalbeheersing is een belangrijk instrument om mee te kunnen doen in onze 
samenleving. Dit geeft ook de samenleving de mogelijkheid om ondersteuning te bieden en dichter 
bij de verschillende bevolkingsgroepen te komen. Taal is te vaak een barrière om mee te kunnen 
doen.  
Wij adviseren het college om hier extra aandacht aan te schenken. 
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2.A.4 Uitvoeren van het nieuwe stimuleringsbeleid: Het nieuwe stimuleringsbeleid zou het voor de 
verenigingen makkelijk moeten maken. Dit is nu niet het geval. Van alle verenigingen wordt verwacht 
dat zij een meerjarenplan maken over hun toekomstbestendigheid en hun activiteiten. Op dit 
moment besteden  te veel ambtenaren en vrijwilligers van verenigingen te veel tijd met papierwerk. 
Geef verenigingen vertrouwen en biedt maatwerk met duidelijke informatie.  
Wij zijn dan ook geen voorstander van de eenmalige extra bijdrage van 50.000 euro omdat de 
aanpak volgens ons veel efficiënter kan.  
 
2.5: Aanvullende wensen: Wij missen een concrete aanpak over eenzaamheid. Dit wordt in het stuk 
kort genoemd maar niet verder uitgewerkt.  
Kan de wethouder ons toezeggen dat we voor het einde van dit jaar op basis van heldere 
onderbouwing meer inzicht krijgen in hoeverre dit in Duiven ook aan de orde is?  
 
Een belangrijke groep in de WW zijn de mensen boven de 50. Zij hebben veelal last van 
leeftijddiscriminatie bij het solliciteren. Tijdens de eerste periode valt men onder het UWV maar 
indien zij daar onvoldoende extra aandacht krijgen,  gaat dit risico over naar de gemeente.  
Heeft de wethouder zicht op deze problematiek?  
Kan zij ons concreet aangeven welke invloed zij kan uitoefenen op de UWV  om deze doelgroep 
extra aandacht te geven?  
Kan zij ons op de hoogte houden van de verwachte aantallen die uiteindelijk richting gemeente 
worden verwacht en wat er extra ingezet wordt om dit te voorkomen? 
  

Programma 3 Omgeving:  
Goed leven en werken in Duiven. Dat willen we voor al onze inwoners! 
Wij onderschrijven  de hoofddoelen want er staan ons een veel veranderingen te wachten. Zo 
hebben we te maken met de RPW waarin we het eens zijn met de zienswijze van de gemeente, komt 
de omgevingswet eraan en moeten we ons voorbereiden op de klimaatwet en de energietransitie, 
waarin we moeten voorkomen dat alleen onze inwoners de rekening gepresenteerd krijgen. 
We hebben een woonagenda uit te voeren waarin wij willen inzetten op betaalbare en levensloop 
bestendige woningen. We moeten hierin creatief zijn en snel  inspelen op de demografische 
ontwikkelingen en wensen en ideeën van inwoners.  
 
Diverse projecten uit de samenleving (water en riolering): Onleesbaar stuk....ambtenaren taal! 
 
Structureel 0,5 fte extra voor uitvoerende afvaltaken: De SP is altijd kritisch geweest op het 
veranderde afvalbeleid want we hadden een afvalsysteem die prima functioneerde. Nu blijkt het 
Diftarsysteem arbeidsintensiever dan verwacht en moet er FTE-uitbreiding komen. Hiervoor wordt 
extra geld gevraagd, maar zal vanaf 2019 verrekend worden in de afvalstoffenheffing.  
Dit betekend een lastenverhoging voor onze inwoners! We zijn benieuwd naar de evaluatie van het 
huidige afvalstoffenbeleid. 
 
3.A.3 Realisatie van Vitaal Centrum Duiven: De SP maakt zich ernstig zorgen over de leegstand van 
met name de Elshofpassage maar ook over de achterkant van de Lidl. Wij vinden dat de gemeente 
meer de regie moet nemen om dit te bestrijden.  
Wij denken aan bemiddeling in contracten en de mogelijke risico’s daarin over te nemen. Hoe denk 
de wethouder over dit idee? 
 
3.B.2 Uitvoeren woonagenda 2017-2022 en woningbouwprogramma 2018-2027: De SP zou graag 
zien dat er haast wordt gemaakt met het bouwen  van betaalbare en levensloopbestendige huur-en 
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koopwoningen. Ook willen wij dat er meer geluisterd wordt naar de ideeën en plannen van inwoners 
en laten we ons niet verschuilen achter regels van de provincie.   
De SP zou in het woningbouwprogramma meer nadruk willen op sociale huurwoningen en 
afspraken willen maken met woningbouwverenigingen. 
 
3.B.4 Opstellen integraal beleid beheer openbare ruimte: Wederom niet te begrijpen…. 
 
3.B.5 Stimuleren en faciliteren van vitale wijken en dorpen: Het is mooi dat er flinke bedragen 
uitgetrokken worden voor Groessen, Loo en Duiven-west maar vinden wij dat de rest van onze 
gemeente niet vergeten mag worden.  
Wij willen het college vragen er alles aan te doen om die wijken en hun bewoners te stimuleren om 
met goede voorstellen te komen. Een burgerbegroting zou hierbij een mooi instrument kunnen zijn 
en voor verbinding kunnen zorgen voor wijken die een mindere sociale samenhang hebben. 
 
SP fractie Duiven 
 
 


